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KOHILA VALLAVOLIKOGU MAAKOMISJONI  
KOOSOLEKU PROTOKOLL NR. 6 
 
Kuupäev:  21.06.2010 
Koht:   Kohila vallamaja, Vabaduse 1 
 
Algus:   16:30 
Lõpp:   19:00 
 
Juhatas: Allar Haljasorg 
Protokollis: Allar Haljasorg 
Võtsid osa: Sven Rosenštok, Alar Haabma, Hetti Kask,  Kalju Valdmann,  Aivo Mündel  
Külalised: Ingrid Võrno, Margus Miller, Argo Luik, Rein Ailt 
 
 

1. Vikerkaar 2/10 dp Aespa külas kehtestamine.  
 

Rein Ailt tegi komisjonile ettepaneku teemat arutleda järgmisel maakomisjoni koosolekul.  
 
OTSUS: Teemat käsitletakse järgmistel maakomisjoni koosolekul.  

 
 
 

2. Kaevetööde eeskirja muutmine. 
 
Abivallavanem andis ülevaate kaevetööde eeskirjadest ja tehtud muudatusettepanekutest. 
Muudatus on ajendatud Kohila valla vee- ja kanalisatsiooni projektist, mistõttu peab 
vallavalitsus mõistlikuks täpsustada tingimusi antud eeskirjas. Olulise muudatusena 
käsitletakse detailsemalt liikluspindade taastamise temaatikat. (IV peatükk). Eelnõus toodud 
asfalt ja pinnatud teekatete taastamise tingimused on analoogsed Saku ja Kiili vallas 
kehtivale vastavale eeskirjale. Eeskirja sätteid ei kohaldata kaevetöödel kalmistutel ja 
eraõiguslike isikute omandis olevatel kinnistutel, va juhul, kui on tegemist kinnistult 
väljuvate või kinnistule sisenevate, avalikes huvides kasutatavate tehnovõrkudega 
ühendatud tehnorajatiste püstitamise, hooldamise või remondiga. Samuti on oluliselt 
täpsemalt määratletud haljastuse taastamisega seonduv. 
 
Aivo Mündel: „Kas taotluses nõutakse eskiisi, koordinaate? 
Argo Luik: „Enne kaevetööde loa väljastamise vaadatakse läbi vastav projekt, sh eskiisid, 
koordinaadid jms.“ 
Aivo Mündel: „§ 19. (3) sõnastus vajab parandamist, korduvad lauseosad!“ 
Argo Luik: „Sõnastus muudetakse arusaadavamaks.“ 
Sven Rosenštok: “ § 6 (4) kaevetööde peatamise kestuseks ei ole määratud tähtaega, kas 
peaks määrama mingisuguse mõistliku tähtaja.“  
Argo Luik: „Ei pea vajalikuks käsitleda tähtaegasid antud eeskirjas. Vallal on õigus 
koostada ettekirjutis, kui loa taotleja on rikkunud lepingu või eeskirja tingimusi.“ 
 
Täpsustada eeskirjas esinevate ametite ametlikud nimetused! (Nt. Keskkonnaamet) 
 
OTSUS: Komisjon toetab eenõud. 
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3. Ettepanekute küsimine Saue valla üldplaneeringu koostamiseks. 
 
Rein Ailt: „Maakasutuslik ja ka sotsiaalne kontaktala Kohila vallaga on küllaltki igav, 
valdavalt hõre hajaasustus, kus vaid mõni üksik läbiv kommunikatsioon. Ühele kolman-
dikule kontaktalast on iseloomulik Saue valla hoonestamata hajaasustuse metsaala vahetu 
külgnemine Kohila valla Aespa küla aiandusühistute linnakuga. Püüan lähinädalatel Teie 
üldplaneeringusse süüvida ja mõned asjassepuutuvad  ettepanekud või mõtted välja käia.“ 
Üldiselt on Kohila vallaga piirnev ala suhteliselt tühi ja asustamata. Mõnele Saue vallas 
asuvatele piiriäärsetele kinnistutele on juurdepääs vaid Kohila valla 
Hetti Kask: “Kohila ja Saue valla piir läbib Natura kaitseala. Kas antud alale on seetõttu 
mingisuguseid piiranguid või erisusi?“ Rein Ailt: „Tõenäoliselt mitte.“ 
Kohila Vallavalitsus (Rein Ailt) saadab päringule esmalt lühivastuse. Järgmiste nädalate 
jooksul uurib Rein Ailt täpsemalt Saue valla ÜP ja saadab seejärel täpsema ülevaate. 
Käesoleva aasta septembris on plaanitud detailsem arutelu seoses Saue valla 
üldplaneeringuga, valda esindab tõenäoliselt Rein Ailt. 
 
OTSUS: Vallavalitsusel kujundada seisukoht ja edastada see päringu koostajale. 
 
 

4. Urge küla Urge kinnistu detailplaneeringu planeeritava ala suurendamine 5600 
m² võrra. 

 
Urge k Urge kinnistu detailplaneeringu planeeritava ala suurendamine 5600 m² võrra. Riigi 
maa-amet kooskõlastab teise juurdepääsu planeeritavale alale läbi reformimata maa alates 
Härjaoja teest vastavalt esitatud eskiisile.  
Urge kinnistu detailplaneering algatati 2005. aastal. Antud ala piirneb Viljandi maantee ja 
seotud samuti planeeritava uue teedevõrgustikuga, mistõttu on oluline arendada piirkonda 
komplektselt. Teedevõrgustik on plaanitud realiseerida ca 10-15 aasta jooksul, Urge 
kinnistu arenduse realiseerumine sõltub arendaja suutlikkusest ja majanduslikest 
võimalustest. 
 
OTSUS: Komisjon toetab planeeritava ala suurendamist 5600 m² võrra. 
 
 

5. Üldplaneeringu ülevaatamine. 
 
Kehtiv üldplaneering kehtestati 2006. aastal. Rein Ailt’i sõnul on ca 10-15% 
detailplaneeringutest realiseerinud. Realiseerumise protsent on otseselt mõjutatud 
kinnisvarasektori tugevast langusest viimase paari aasta jooksul. Rein Ailt’i on vallas 
mitmeid kommunikatsioonidega varustatud krunte, kuid ehitustegevust paraku seal ei toimu. 
Allar Haljasorg’i küsimuse peale kehtestatud detailplaneeringute ja üldplaneeringute vahel 
vastuolude kohta, vastas  Rein Ailt, et kehtestatud detailplaneeringute ja üldplaneeringute 
vahel vastuolusid ei ole, siiski võivad mõned väikesed kõrvalkalded esineda. Rein Ailt sõnul 
on tiheasumite piire on vaja täpsustada, algatada teemapleneering. 
 
Hetkel ühtegi mõjuvat ja olulist põhjust üldplaneeringu muutmiseks ei ole. 
 
OTSUS: Komisjon ei näe hetkel vajadust üldplaneeringu muutmiseks. 
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6. Jäätmehoolduseeskiri 
 
Valla keskkonnanõunik Ingrid Võrno tutvustas valla jäätmehoolduseeskirja ja tehtud 
muudatusettepanekuid kohalviibijatele. Jäätmehoolduseeskiri saadeti ka mitmele ametile 
arvamuse avaldamiseks, ainsana laekus tagasiside Keskkonnaameti Harju-Rapla-Järva 
regiooni esindajalt. Vaatamata sellele, et ettepanekud ei laekunud Kohila vallavalitsusele 
õigeaegselt, otsustati läbi arutada esitatud parandusettepanekud. Olulisemad 
parandusettepanekud oli eelnõu § 4 (13) väljajätmisega eeskirjast, kuna see ei kuulu 
jäätmeseaduse reguleerimisalasse vaid veeseaduse reguleerimisalasse. (sette- ja 
kogumiskaevude jäätmed tuleb vedajal toimetada puhastusseadmetesse, purgimiskohtadesse 
või selleks ettenähtud käitluskohtadesse. Äravedu tõendavad kviitungid tuleb alles hoida 
vähemalt 3 aastat). Komisjon toetas seisukohta, et antud nõue peaks ikkagi jääma 
jäätmehoolduseeskirja. Keskkonnaamet soovitas eeskirja sisse viia eraldi nõuded 
biolagunevate jäätmete eraldikogumiseks, mida aga valla keskkonnanõunik ei pidanud 
otstarbekaks, kuna eramajapidamised kompostivad biolagunevate jäätmeid. Komisjon ei 
toeta keskkonnaameti soovitust antud küsimus. 
Eelnõu § 15 (5) järgi, saepuru võib ajutiselt ladustada ainult nii, et ta tuulega ei lenduks. 
Saepuru ajutise ladustamise kestvus ei tohi ületada üht aastat. Komisjon toetas ladustamise 
kestvuseks määrata 3 aastat. Komisjoni toetas muudatuse sisseviimist eelnõu § 16 (1), 
piiritledes seda tiheasustuspiirkonnaga, samuti jätta välja antud § 16 (1) puidujäätmeid, 
toetades seisukohta, et lahtises tules on lubatud tuulevaikse ilmaga kõiki tuleohutuse 
nõudeid järgides põletada lehti ja riisutud kulu tiheasustuspiirkondades 18 ja 39 nädalal. 
Komisjon toetas seisukohta, et kuivkäimla sisu tohib hajaasustusega piirkondades oma 
kinnistul kaevata või künda maasse, kui huumuskihi paksus on vähemalt 30 cm.  
 

OTSUS: Komisjon toetab eenõud. 
 

6.1 Volituse andmine korraldatud jäätmeveoks 
 

Valla keskkonnanõunik Ingrid Võrno selgitas, et Kohila vald korraldab koos Juuru ja Rapla 
vallaga korraldatud jäätmeveo konkursi. Konkursi läbiviijaks on MTÜ Raplamaa 
Jäätmekäitluskeskus, sest Kohila, Juuru ja Rapla vald on MTÜ Raplamaa 
Jäätmekäitluskeskuse liikmed. Seega on Kohila vallal õigus volitada MTÜ-d Raplamaa 
Jäätmekäitluskeskus korraldama korraldatud jäätmeveo konkursi läbiviimist. Rahalisi 
kohustusi otsuse rakendumisel omavalitsusele ei lisandu. 

 
OTSUS: Komisjon toetab eenõud. 
 

6.2 Jäätmeveo teenustasu suuruse määramise kord 

Valla keskkonnanõunik Ingrid Võrno selgitas, et jäätmeliigid, millele kohaldatakse 
korraldatud jäätmevedu, veopiirkonnad, vedamise sagedus ja aeg ning jäätmeveo 
teenustasu piirmäär ja jäätmeveo teenustasu suuruse määramise kord kehtestatakse valla 
või linna volikogu määrusega. Määruses on kehtestatud kord, mille alusel saab vedaja või 
Kohila Vallavalitsus muuta jäätmeveo teenustasu, kui vedaja või jäätmekäitluse kulud on 
oluliselt muutunud. Parandusettepanek, eelnõu § 4 (1) ja (2), ühtlustada tingimused, kus 
mõlemal osapoolel on õigus taotleda teenustasude muutmist kuni 10% ulatuses senisest 
teenustasust. Heiki Hepneri kirjalik ettepanek lisada §2 (1) sõnad ”ja seda ei olnud 
võimalik ette näha.”, leidis komisjoni heakskiidu. 
 

OTSUS: Komisjon toetab eenõud. 


